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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága 2011. február 22-én megtartott nyílt ülésén.  
 
Jelen vannak: 
 Kiss Károly bizottság elnöke 
 Dékány József bizottság tagja 
 Dr. Demeter Erzsébet bizottság külső tagja 
 Takácsné Papp Éva bizottság külső tagja 
 
Távolmaradt: Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Séllei Zsigmond bizottság tagja 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Meghívottak: 
 Dr. Diószegi Mária kollegiális vezető háziorvos 
 Szalai Ildikó védőnő 
  
Jegyzőkönyvvezető: Hermeczi Erika ügykezelő 
 
Kiss Károly –  Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Köszönti a bizottság jelenlévő 
tagjait. Köszönti Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőnőt, Szűcsné Horváth Margit 
gazdálkodási irodavezetőt, Gyányi Irén igazgatási főelőadót, Dr. Diószegi Mária kollegiális 
vezető háziorvost, Szalai Ildikó védőnőt.  
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 4 fő. 
 
Ismerteti az ülés napirendi pontjait: 

 
1. A 2011. évi költségvetés tervezetének megtárgyalása és véleményezése, valamint a 

középtávú (három éves) számítások bemutatása. 
Előadók: Pap Tibor polgármester és 

 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

2. A település egészségügyi ellátó rendszerének bemutatása (háziorvosi, fogorvosi, 
gyógyszertári, védőnői valamint a mentőellátás helyzetére vonatkozóan).  
A központi orvosi ügyeleti rendszer működésének tapasztalatai.  
Előadó: Pap Tibor polgármester 
 Dr. Diószegi Mária kollegiális vezető háziorvos 

3.   Átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása. 
 Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

4.  Tartós átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása. 
 Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
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5.  Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelmek elbírálása. 
  Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

6.  Szociális kölcsön iránti kérelmek elbírálása. 
 Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

7.  Lakásfenntartási támogatás iránti kérelem elbírálása. 
Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 

 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi a bizottság tagjait, 
hogy egyéb napirendi pont megtárgyalására van-e javaslat?  
Megállapítja, hogy egyéb napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el. Kéri a 
bizottság tagjait, hogy az ülés napirendjét határozattal fogadják el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 
egyhangúlag, 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot 
hozza: 
 
 

H a t á r o z a t  
414/2011. (II. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága 2011. február 22-én tartandó ülésének napirendjét az alábbiak szerint 
fogadja el: 

1. A 2011. évi költségvetés tervezetének megtárgyalása és véleményezése, valamint a 
középtávú (három éves) számítások bemutatása. 
Előadók: Pap Tibor polgármester és 

 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

2. A település egészségügyi ellátó rendszerének bemutatása (háziorvosi, fogorvosi, 
gyógyszertári, védőnői valamint a mentőellátás helyzetére vonatkozóan).  
A központi orvosi ügyeleti rendszer működésének tapasztalatai.  
Előadó: Pap Tibor polgármester 
 Dr. Diószegi Mária kollegiális vezető háziorvos 

3.   Átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása. 
 Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
 
4.  Tartós átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása. 
 Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
 
5.  Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás iránti kérelmek elbírálása. 

  Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
 

6.  Szociális kölcsön iránti kérelmek elbírálása. 
 Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
 

7.  Lakásfenntartási támogatás iránti kérelem elbírálása. 
Előadó: Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
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1. napirend: A 2011. évi költségvetés tervezetének megtárgyalása és véleményezése, 
valamint a középtávú (három éves) számítások bemutatása. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Rátér az első napirendi pontra, 
amely a 2011. évi költségvetés tervezetének megtárgyalása és véleményezése, valamint a 
középtávú (három éves) számítások bemutatása. 
Megkéri Pap Tibor polgármestert és Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt az 
ismertetésre. 
 
Pap Tibor – polgármester: Köszönti a bizottság tagjait és a meghívottakat. Elmondja, hogy a 
2011. évi költségvetés tervezete elkészült, ha kissé nehezen is. A tervezet összeállításának 
folyamatát aki figyelemmel kísérte tudhatja, és az írásos előterjesztés is utal rá, az induláskor 
a források és kiadások között jelentős volt az eltérés. Az elmúlt években ugyanígy 
forráshiánnyal indult a költségvetés összeállítása, legfeljebb a mértéke volt eddig kevesebb.  
Elmondja a Polgármester, hogy a 2011. évi költségvetési egyeztető tárgyalások során sem 
akart csökkeni a költségvetési hiány, több egyeztetést követően végül is sikerült olyan 
tervezetet elkészíteni, amely a felvehető legmagasabb hitelösszeget tartalmazza, és működési 
hiányként ez az összeg került beépítésre. Tájékoztat arról a Polgármester, hogy meg van 
határozva az is, mennyi lehet ez a hiány. Több fejlesztési cél kihúzásra került és több olyan 
működési feladat tekintetében – mind intézményi, mind hivatali körben – az előirányzatok 
csökkentek. A Költségvetési Egyeztetési Munkacsoport ülésén meghatározott 10 %-os 
csökkentést igaz az ÁMK nem tudta elérni, kb. 5 %-ot tudtak csak csökkenteni. Ennek oka az 
is, hogy nem csökkentették, hanem növelték a kiadást, az egyeztetések alatt képviselő-
testületi döntés született a közalkalmazottak cafetéria-juttatása tekintetében, amely bruttó 
100.000,- Ft./fő/év összegben került megállapításra. Ennek kiadás vonzata is jelentkezett a 
költségvetésben. Mint látható a 36.580 e. Ft. hitel a működési jellegű kiadás biztosítását 
szolgálja, de  megpróbálják ezt a forrást az ÖNHIKI pályázaton megszerezni. A hiányt 
többletbevétellel vagy további kiadás megtakarításokkal lehet csökkenteni. A többletbevétel 
elérése lenne a legjobb megoldás, de jó lenne, ha nem kellene a hitelt felvenni, mert később 
azt vissza is kell fizetni, és nem szabad, hogy adósság-spirálba bekerüljön az önkormányzat. 
Fejlesztési oldalon, amennyiben olyan pályázati lehetőségek lesznek, melyre szeretnének 
pályázni, meg kell próbálni hitellel vagy inkább vagyonértékesítéssel megpróbálni, hogy 
legyen meg a saját forrás. A 2011. évi költségvetés tervezetben 36,5 millió forint hitel 
felvételével az egyensúly biztosított ugyan, de úgy hogy a kötvényből még rendelkezésre álló 
összes forrás és a pénzmaradvány is fel lesz használva. Így nagyon takarékosan és nagy 
odafigyeléssel kell gazdálkodni évközben, hogy elkerüljék a hitelfelvételt. Az is tény, hogy 
ebben az évben az önkormányzati rendszert érintő új jogszabályok születnek, mint az 
alkotmány, önkormányzati törvény, oktatási törvény, és koncepció készül az egészségügy 
átalakítására (Semmelweis-terv), amely szintén hoz változtatásokat, de még nem tudják mi 
lesz pontosan elfogadva. Az állami központi szerveknél 250 milliárd forint zárolásra került. 
Volt már rá példa korábban is, amikor 8 %-ot zároltak az önkormányzatoktól, ígérték, hogy 
megkapják, de erre nem került sor, sőt még további zárolást hajtottak végre.  
A fejlesztések tekintetében elmondja a polgármester, hogy több elnyert pályázat van, beindul 
a Bogya-telep szennyvízberuházása, csapadékvíz-rendezése 22 utcában és vannak kisebb 
fejlesztések is, mint a Művelődési ház színpadának lefedése, piactéren csarnok kialakítása, 
kerékpárút-hálózat folytatása Kisújszállási úton és a városközpontban. Több fejlesztés van, 
melyet szeretnének megvalósítani, a lakosok is igénylik, és remélik, tudnak még forrásokat 
szerezni a városközpont rekonstrukciójának továbbfolytatására is. Ezen fejlesztésekhez 
szükséges önerő rész betervezésre került a költségvetésbe, de a Széchenyi terv pályázataira 
mindösszesen 13 millió forint önerő rész maradt.  
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Ugyanakkor elvetették a strandfürdő ifjúsági tábor és kemping megvalósítását, pedig a 
pályázat benyújtásra került, elbírálás alatt áll. A mezőgazdasági melléktermékek megújuló 
energia hasznosítása - brikettáló gépsor beszerzése - pályázat szintén benyújtásra került, ez 
sem kerül megvalósításra. Felmerült, hogy az intézmények energia-racionalizálási 
beruházásai se kerüljenek megvalósításra, de hosszas vita után benne maradt a költségvetési 
tervben, mert később elképzelhető, hogy nem lesz már rá pályázat, és szükséges az 
intézmények energiatakarékosabb és kisebb költségű üzemeltetése.  
Szól arról is a polgármester, hogy bevételi oldalon adócsökkenés jelentkezik, továbbá 
várhatóan lesz gond a mezőgazdasági termékek értékesítéséből származó bevétellel is, nem 
jól indul a gazdasági év. Kisebb csökkenés van a normatív támogatásnál is. A pénzbeli 
szociális ellátásokra 10 millió forintnál nagyobb a számított normatíva a 2010. évihez képest, 
ennek ellenére el kell mondani, hogy többet kellett beállítani a szociális ellátások területén a 
pénzbeli ellátásokra, mert kevesebb közfoglalkoztatottat tudnak majd alkalmazni, és míg a 
közfoglalkoztatottaknál 5 %-os költség terheli az önkormányzatot, a bérpótló juttatásban 
részesülőknél már 20 %-ot kell az önkormányzatnak biztosítania. Ezek már megnövelik a 
szociális kiadások összesen sorát.  
Elmondja a polgármester, hogy nem lesz könnyű év, de reméli sikerül úgy gazdálkodni 
évközben, hogy a beállított hitelt nem kell felvenniük, vagy minél kisebb mértékben. 
Előfordulhat, mivel vannak pályázatok benyújtva, amelyek nem kerültek még elbírálásra, és 
ha nyernek is támogatást, a beruházás később indulhat. 2010. évről is több áthúzódó 
beruházás maradt, elhúzódott a közbeszerzési eljárás is, valamint a támogatási szerződés 
megkötése is. 
Bízik abban a polgármester, hogy a költségvetési hiány évközben csökkenni fog és az 
egyensúly évvégéig tartható lesz, minden egyes feladatot meg tudnak valósítani. A nem 
kötelező önkormányzati feladatokat, mint például a művészetoktatás, bölcsőde, fürdő, 
gyógyászat stb. nem szeretnék feladni. Ezeket a szolgáltatásokat az elmúlt években is 
biztosították, és továbbra is szeretnék fenntartani. 
Ennyit kívánt Polgármester Úr tájékoztatásként elmondani a 2011. évi költségvetés tervezettel 
kapcsolatban. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni Polgármester Úrnak a 
tájékoztatást. Kéri a bizottság tagjainak véleményét a 2011. évi költségvetés tervezettel 
kapcsolatban. 
Megadja a szót Dékány József bizottsági tag részére. 
 
Dékány József - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Elmondja, hogy az előző évek 
költségvetéseibe is beállításra került hitelfelvétel, de szerencsére nem került sor a felvételre. 
Most is arra kell törekedni, hogy ne kelljen hitelt felvenni, de a költségvetési egyensúly 
megteremtése érdekében szükséges a hitelfelvételt beállítani.  
 
Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja: Kérdése, hogy a 
működési célú hitel csökkentésére ÖNHIKI pályázat keretében van-e esély? 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy még nem ismertek az ÖNHIKI pályázat feltételei, 
de az előző évi pályázat feltételei szerint nem lenne sikeres a pályázat. A feltételek 
természetesen módosulhatnak. Minimum feltétel, hogy az önkormányzat hitelfelvételre 
szoruljon. Adottak az önkormányzat milyen feladatokat lát el, mindig az önként vállalt 
feladatokkal kezdődik a probléma, azokat miért vállalta fel az önkormányzat. Mivel az 
ÖNHIKI pályázati keret közel háromszorosára nőtt, remélik hogy a feltételeknek megfelelnek 
majd.  
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Amennyiben nem sikerül ÖNHIKI támogatást szerezni, kezelni kell a helyzetet, 
bevételnöveléssel vagy kiadáscsökkentéssel. Amennyiben ez a folyamat tartós lesz, és nem 
tudnak tovább forrásokat biztosítani, meg kell lépni a szerkezet-átalakítást. Egyes települések 
már lépéseket tettek, pl. Mezőhegyes, vagy Orosháza, aki az általános iskola fenntartását 
szeretné átadni az egyháznak. Az egyházak oktatási intézmény működtetéséhez 110 %-os 
normatívát, míg az önkormányzatok csak 48 %-os normatívát kapnak. Egyelőre nincs még 
tárgyalás az egyházakkal Dévaványán, megkeresés érkezett már, de az új oktatási törvény 
feltételeit még nem ismerik, csak tervezet készült, ezért nem kezdték meg a tárgyalást az 
intézmény átadásáról.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még valakinek 
kérdése, hozzászólása a 2011. évi költségvetés tervezetével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a 2011. évi 
költségvetést 2.176.811 e. Ft. főösszeggel fogadják el, úgy hogy a bevételi oldalon 36.580 e. 
Ft. működési hitelfelvétel biztosítja a költségvetés egyensúlyát. A Képviselő-testület a 
működési hitelmérséklésre nyújtsa be támogatási igényét az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévő önkormányzatok támogatására. Javasolják továbbá, hogy az önkormányzat 
2011. évi költségvetéséről szóló rendeletet alkossa meg. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

H a t á r o z a t  
415/2011. (II. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága a testületnek, hogy az „önkormányzat 2011. évi 
költségvetéséről” szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 

Javasolja a Szociális és Egészségügyi Bizottság, hogy a Képviselő-testület a 
működési hitelmérséklésre nyújtsa be támogatási igényét az önhibájukon 
kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok támogatására. 

 

(Az önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló rendelet tervezete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 

 
 

2. napirend: A település egészségügyi ellátó rendszerének bemutatása (háziorvosi, 
fogorvosi, gyógyszertári, védőnői valamint a mentőellátás helyzetére vonatkozóan).  
A központi orvosi ügyeleti rendszer működésének tapasztalatai. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Rátér a második napirendi pont 
megtárgyalására, amely a település egészségügyi ellátó rendszerének bemutatása (háziorvosi, 
fogorvosi, gyógyszertári, védőnői valamint a mentőellátás helyzetére vonatkozóan), valamint 
a központi orvosi ügyeleti rendszer működésének tapasztalatai. 
Megkérdezi Dr. Diószegi Mária kollegiális vezető háziorvost, van-e kiegészítése az írásos 
beszámolóhoz? 
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Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Ismerteti, hogy a település egészségügyi 
ellátásáról készült beszámolót elkészítették, melyet a bizottság tagjai is megkaptak. 
Kiegészítést nem kíván az írásos beszámolóhoz tenni, ugyanakkor megkérdezi, hogy a 
nőgyógyászati szakrendelés beindításának ügye hogyan áll? 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Tájékoztat arról, hogy a 
nőgyógyászati szakrendelés beindítása tekintetében a két település, Gyomaendrőd és Mezőtúr 
is ragaszkodna a kihelyezett szakrendeléshez. A gyomaendrődi polgármestertől érkezett egy 
levél, melyet a bizottság elnöke felolvas a jelenlévő bizottsági tagok részére. (Várfi András 
Gyomaendrőd Polgármesterének a dévaványai nőgyógyászati szakrendeléssel kapcsolatos 
tájékoztató levele a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) Nem tudja miért kellett Gyomaendrődhöz 
fordulni, hiszen Mezőtúr felvállalta az OEP támogatás óraszámát, és elkészült a megbízási 
szerződés tervezete is. Tudja, hogy az anyagi lehetőségeket szem előtt kell tartani, az 
önkormányzatnak havonta bruttó 120 ezer forintba kerülne a nőgyógyászati szakrendelés 
működtetése.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a nőgyógyászati szakfőorvos nem járul hozzá 
kihelyezett szakrendelés indításához, ezért szüntette meg az Endrődre kihelyezett rendelést is. 
Elmondta, hogy szakrendelést csak szakrendelőben lehet végezni, és Dévaványának nincs 
szakrendelésre finanszírozott óraszáma. Megkérték az óraszámot már korábban is, 1990-es 
évek óta folyamatosan, de mindig elutasításra került a kérés. Most is azt a választ kapták, 
hogy 2013-ban kérjenek újra óraszámot. Másik lehetőség, hogy a struktúra módosítás 
értelmében az egészségügyi szolgáltató fenntartója egyetértésével az ott lekötött kapacitásból 
kérjenek át óraszámot. Ezért Gyomaendrődtől kért óraszámot, de nem akarnak átadni. 
Gyomaendrődi Polgármester ígérte, hogy képviselő-testületi ülésen döntenek a szakrendelés 
óraszámának átadásáról, de korábban a reumatológiai szakrendelés óraszámáról sem mondtak 
le Dévaványa javára.  
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Úgy tudja, hogy a mezőtúri kórház 
óraszámának keretében történne a dévaványai szakrendelés. 
 
Pap Tibor – polgármester: A mezőtúri kórháznak meg kellene szereznie az engedélyt az OEP 
finanszírozásra, ugyanakkor Békés megyéből nem akarnak finanszírozást átengedni más 
megyébe, Mezőtúr ugyanis Jász-Nagykun-Szolnok megyében van.  
2010 júniusában írásban megkereste Dr. Rucz Árpád főorvost, aki szóban azt a tájékoztatást 
adta, hogy nem engedélyezi a kihelyezett szakrendelést, nincs is orvos, aki kijárna 
Dévaványára, a szakrendelők a folyamatos ellátás biztosítása érdekében kerültek létrehozásra. 
Továbbá nem akarnak a megyéből finanszírozást átengedni. Ezért kérte, hogy ha nem adnak 
át finanszírozást, akkor oldják meg a kihelyezett szakrendelést. Azt a választ kapta, hogy 
Dévaványa nincs messze Gyomaendrődtől, át tudnak járni a lakosok, és a szeghalomi 
térségben is csak egy szakrendelő van Szeghalmon. Szóban elutasító választ kapott, írásban 
még nem érkezett meg a válasz, viszont leírta az ÁNTSZ-nek és emiatt az ÁNTSZ Szarvasi 
Kirendeltsége módosította a gyomaendrődi szakrendelőnek a működési engedélyét és 
megtiltotta a kijárást Dévaványára 2010 márciusában. Dr. Torma Éva főorvos asszony 
(Gyomaendrődi Városi Egészségügyi Intézmény vezetője) is próbálkozott a kihelyezett 
szakrendelés továbbfolytatása érdekében eredményt elérni, de nem sikerült.  
A gyomaendrődi polgármester ígérte, hogy közben jár az érdekünkben, mert őket is zavarná, 
ha végül mégis megkapnák az engedélyt és ÁNTSZ működési engedélyével a mezőtúri 
kórházhoz integrálva működtetnék a szakrendelőt. Ebben az esetben Gyomaendrődtől a 
finanszírozásból vinnének el, mert a pontszámokat Mezőtúr vinné el.  
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De ugyanakkor az is tény, hogy területileg Gyomaendrőd van kijelölve, és Dr. Torma Éva is 
úgy gondolja, hogy a dévaványai nőknek is könnyebb az átjárás Gyomaendrődre, mint 
Mezőtúrra, az lenne a jó, ha Gyomaendrőd lenne az ellátóhely és mindent meg is tesz ezért.  
Ezért javasolta a Polgármester, hogy várják meg a gyomaendrődi képviselő-testület és a 
Gyomaendrődi Városi Szakrendelő Intézet vezetőjének döntését, illetve mit tudnak lépni az 
ügyben.  
A mezőtúri kórház a szakrendelésért folyamatosan egyre nagyobb összeget kért, most havonta 
120 ezer forintnál tartanak, míg korábban Gyomaendrőddel történt ellátásért havonta 6 ezer 
forint díjat számoltak fel. Megjegyzi a polgármester, hogy jelentős a díjkülönbözet. Felveti azt 
is a Polgármester, hogy Gyomaendrőd is rendelkezik ultrahangos készülékkel Dr. Tóth Attila 
mezőberényi magánrendelőjében, melyet ő is tudna hozni. Így nem kellene az 
alapfelszereléshez további beszerezést eszközölni, míg a mezőtúri kihelyezett szakrendelés 
esetén az ultrahang készülék beszerzéséhez 4 millió forint + ÁFA összeg szükséges. Heti két 
óra rendelés esetén alacsony lenne a kihasználtsága. Ugyanakkor az ultrahang készülék 
alkalmas lenne belgyógyászati rendeléshez és más egyéb szakrendeléshez is, de további 
szakrendelést nem tud az önkormányzat felvállalni, mikor így is hitelfelvétellel biztosított a 
2011. évi költségvetése. Ez a működési kiadást is folyamatosan növelné. Ezért ha találnak 
költségkímélőbb megoldást, meg kell lépni, mert a fontos az, hogy legyen szakorvos és TB 
által támogatott nőgyógyászati rendelés.  
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Megjegyzi, hogy az anyagi hozzájárulás 
mellett fontos azt is figyelembe venni, hogy ha a gyomaendrődi szülész-nőgyógyász 
szakorvos járna ki Dévaványára, a nők elmennek-e a rendelésre. Hallották és tudják ugyanis, 
amikor a gyomaendrődi nőgyógyász szakorvos kijárt Dévaványára, a dévaványai nők nem 
mentek el a rendelésre.  
 
Pap Tibor – polgármester: Dr. Tóth Attila szakorvos mindössze 2 hónapig járt át 
Dévaványára, ennyi idő alatt nem is ismerték őt meg. Korábban Dr. Maczó Norbert 
szakorvoshoz sok dévaványai nő járt, és még most is elmennek Békéscsabára a rendelésére. 
Mivel Dr. Rucz Árpád főorvos beosztottja Dr. Maczó Norbert, nem ütközik a felettesével, és 
ezért nem jár ki Dévaványára. Elmondja a polgármester, a mezőtúri kórház-rendelőintézetnek 
megadták a hozzájárulást, hogy a TB finanszírozásos rendelést be tudják indítani, de eddig 
még nem tudták azt megszerezni, folyamatban van az engedélyeztetés. Még nem tudják, hogy 
egyáltalán sikerül-e megszerezni az engedélyt, mert azt sem volt egyszerű megtudni, 
egyáltalán hol kell kérelmezni. Átalakítások történtek, ráadásul a mezőtúri kórház másik 
megyében működő szolgáltatató. 
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Elmondja, hogy ha egészséges terhes a 
kismama, akkor nincs is baj, de sokszor nem kapja meg az ellátást. Hiába utazik át 
Gyomaendrődre, ha nem kapja meg a szükséges igazolásokat. 
 
Pap Tibor – polgármester: Amennyiben probléma van a gyomaendrődi ellátással, akkor azt a 
Városi Egészségügyi Intézmény vezetőjének jelezni kell. 
Mivel Dr. Mike Géza szakorvos jó modorú személy és több dévaványai nő átjár a mezőtúri 
kórházba. Ismertebb jóval, mint Dr. Tóth Attila. A nőgyógyászati szakrendelés újraindításánál 
az volt az elsődleges szempont, hogy szerezzék meg az óraszámot, de ezt nem sikerült elérni. 
Ezt követően vetődött fel, hogy a mezőtúri kórház megszerzi a hozzájárulást és a saját 
óraszámából helyezne át a kirendelt szakrendeléshez. De nem sikerült elérni, mert nem egy 
megyébe esik a két település.  
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Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A szolgáltatást egy nonprofit 
szervezet, egy Kft. végezné Dévaványán, ezért nem tudja, miért kell Dr. Rucz Árpád 
főorvosnak az engedélye, ha az ÁNTSZ engedélyt megszerezné a Kft. 
 
Pap Tibor – polgármester: Az ÁNTSZ engedélye szükséges a működtetéshez, és az ÁNTSZ 
főorvosa Dr. Rucz Árpád főorvos, az ÁNTSZ az engedélyezési eljárásnál a főorvos 
engedélyét kéri. Dévaványának nőgyógyászati szakrendeléshez óraszáma nincs, van 
ugyanakkor működési engedélye, és azt elküldték a Mezőtúri kórháznak, de mivel nincs meg 
a minimum feltétel, a Mezőtúri kórháznak újra meg kell kérnie. Dévaványának a 
finanszírozáshoz nem adnak engedélyt, lehet, hogy a mezőtúri kórház sem kapja meg. A 
Békés megyei működő rendszertől vennének el finanszírozást, így értékelik, és nem akarnak 
átengedni más megyébe finanszírozást. Jó példa erre, hogy Ecsegfalváról nem járhatnak át a 
lakosok Karcagra, a nagyobb távolságra lévő Gyulára kell menniük, mert a megyéből nem 
akarnak átengedni finanszírozást.  
Polgármester Úrnak az a kérése, hogy legyenek türelemmel, és ha megszerzi a mezőtúri 
kórház az engedélyt és a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Egészségbiztosítási Pénztártól 
megszerzik a finanszírozást és az óraszámot, akkor elindulhat a szakrendelés. Nem tartja 
jónak azt a megoldást ugyanakkor, hogy ha a mezőtúri szülész-nőgyógyász tartana rendelést 
Dévaványán, de az önkormányzat finanszírozná a rendeléseket. Mindenképpen TB 
finanszírozott rendelés szükséges. 
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Véleménye szerint a gyomaendrődi 
szakrendelőnek mindenképp kiesést jelent és ezért nem örülnek annak, ha Dévaványán 
beindul a szakrendelés.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a Kft. ügyvezetője jelezte, a későbbiekben szóba 
kerülhet más szakrendelés kihelyezése is, mert például az ultrahangos készülék 
belgyógyászati betegségek esetén, hasi ultrahang készítésére is alkalmas. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még valakinek 
kérdése, hozzászólása a települési egészségügyi ellátó rendszer bemutatásával kapcsolatban? 
Megadja a szót Dr. Diószegi Mária részére. 
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Elmondja, hogy a két gyógyszertár is 
elkészítette a beszámolóját, ezzel kapcsolatban felveti, hogy az AdamPharma Kft. által 
működtetett gyógyszertár már bezárt, erről kér a Polgármestertől információt. 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, hogy rövid időre került bezárásra a gyógyszertár, 
mert jelenleg a gyógyszerész szabadságon van és próbál máshol elhelyezkedni. Másik 
gyógyszerészt keresnek helyette. Az ÁNTSZ tisztifőgyógyszerésze hatósági vezetőt jelöl ki, 
mert személyi jogos váltás időszakára hatósági vezetőt kell kijelölni, és azzal működik tovább 
a gyógyszertár, amíg új személyi jogos gyógyszerész nem lesz. 
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Felhívja a figyelmet arra, hogy a betegei 
jelezték, sokszor nem kapják meg a gyógyszert, ha bemennek az AdamPharma 
Gyógyszertárba, meg kell rendelni a gyógyszert és ahhoz később jutnak hozzá a betegek.  
A doktornő a település egészségügyi helyzetéről készült beszámolóval kapcsolatban 
elmondja, hogy a település lakosságának egészségügyi állapota meglehetősen rossz, és sajnos 
sok olyan beteg van, aki nem jár szűrővizsgálatokra, és már csak akkor fordul orvoshoz, 
amikor nagy a baj. Ez a fiatalokra nagyon jellemző.  

 8



Az alkohol és dohányzás okozta betegségek, valamint a rendszertelen táplálkozás okozta 
betegségeket kiemeli a doktornő, és az egészséges életre történő figyelemfelhívást tartja 
fontosnak, ebben kellene nagyobb eredményeket elérni.  
Arról is szól a doktornő, hogy amióta megszűnt a településen a tüdőszűrés, nem mennek át a 
lakosok a szomszéd településre, pedig sok tüdőrákos beteg van. Ezért is szorgalmazza, hogy a 
településen legyen nőgyógyászati szakrendelés, mert sajnos tapasztalhatják, hogy a 
dévaványaiak nem mennek el a szűrésekre. Felveti, hogy a tüdőszűrésre történő szállítást 
szervezetten meg lehetne oldani, ugyanúgy, mint az korábban a mammográfiai szűrés esetén 
történt. 
 
Pap Tibor – polgármester: Problémát jelent, hogy korábban a mammográfiai szűrésre történő 
szállítást megfinanszírozta a TB., de a tüdőszűrés esetén erre nincs lehetőség. Saját költség 
felvállalásával oldhatják csak meg. 
 
Szalai Ildikó – védőnő: Elmondja, hogy most van egy egészségnevelési pályázat, mellyel 
jelentősebb összegű támogatást nyertek el.  
 
Pap Tibor – polgármester: A pályázati támogatást (7 millió forintot) meghatározott 
feladatokra nyerték, oktatásra, prevenció-megelőzésre, felvilágosításokra. A feladatok között 
nincs szűrővizsgálat. 
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Felveti, hogy az egészségügyi előadásokra 
mindig ugyan azok a lakosok járnak, ezért nem tartja azokat különösen hatékonynak. 
 
Dékány József - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: A lakosság részére történő 
felvilágosításokban véleménye szerint a civil szervezetek segítségét kellene kérni, és a 
szervezetek vezetőit kellene megkeresni és megbeszélni a szervezetek tagjai részére mikor 
tarthatnának előadást.  
 
Dr. Demeter Erzsébet - Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja: A gyermekek és 
fiatalok körében tartja a legfontosabbnak a felvilágosítást, de tudja, hogy az iskolavédőnő 
figyelmeztetései sem jelentenek akadályt a gyermekek részére. Főként a kiskorú gyermekek 
vendéglátóhelyen és üzletekben alkohollal történő kiszolgálását tartja komoly problémának, 
kérdése mit lehet ez ellen tenni? 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy szigorúbban kellene fellépni a hatóságoknak, 
hozzáállás kérdése. A jogszabályokat kell betartani. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A beszámolóban olvasta, mely 
szerint Dr. Puskás György háziorvos kérdezte, lesz-e bérleti díj emelés a közeljövőben? 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy az önkormányzat sem emeli a bérleti díjakat azok 
felé, akik bérlők. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Dr. Demeter Erzsébet 
gyermekorvos felvetette a beszámolóban, jó volna azt elérni, hogy az általános iskolai 
gyermekek testnevelés óra keretében kijárhassanak a fürdőbe és megtanuljanak úszni. A 
bizottsági elnök elmondja, hogy a feltételek adottak. 
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Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a pedagógusok fizetett úszás oktatást vállalnak. 
Jelzi a Polgármester, hogy korábban testületi döntés is volt róla, illetve a költségvetésből még 
forrást is biztosítottak a képviselők. A forrásból az eszközöket is megvásárolták, de nem 
vitték ki a gyermekeket a strandfürdőbe. Egy lehetőség van, ha új oktatási törvény lesz és a 
tantervet a fenntartóval véleményeztetik, és a fenntartó hozzászólhat, akkor oda kell tudni 
hatni, hogy az intézményt rákényszerítsék az úszás oktatás megtartására testnevelés óra 
keretében. Elmondja a polgármester, hogy a bizottság tehet javaslatot, hogy májustól az ÁMK 
szervezze meg testnevelés óra kertében az úszás oktatást.  
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Arról is említést teszi, hogy a 
középiskolának még mindig nincs tornaterme. Tapasztalja, hogy nem mozognak, nem 
tornáznak a középiskolások. Hangsúlyozza, hogy a gyermekeknek a mozgás szeretetét kellene 
megtanítani. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a középiskolás tanulók az általános iskola 
tornatermébe járnak át testnevelés órára. A tornacsarnok megépítése folyamatosan napirenden 
van, forrást kellene találni a megépítéshez. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: A fogorvosi ellátásról szóló 
beszámolóból kiemeli, Dr. Hegedűs István fogorvos beszámol arról, hogy a gyermekeket 
csoportosan viszik az iskolafogászatra, de ha visszarendeli a gyermeket, a szülők már sokszor 
nem viszik el. 
 
Dr. Diószegi Mária – kollegiális vezető háziorvos: Elmondja, hogy a település mindkét 
fogorvosa jó munkát végez. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Javasolja, hogy zárják le a 
napirendi pontot, és javasolják a Képviselő-testületnek, hogy a település egészségügyi ellátó 
rendszerének bemutatása (háziorvosi, fogorvosi, gyógyszertári, védőnői valamint a 
mentőellátás helyzetére vonatkozóan), valamint a központi orvosi ügyeleti rendszer 
működésének tapasztalatairól szóló beszámolókat fogadja el. Javasolják továbbá, hogy a 
lakosság egészségügyi helyzetének javítása érdekében a prevencióra és felvilágosításra a 
jövőben nagyobb gondot kell fordítani, ezért a minél szélesebb körű tájékoztatásra kell 
hangsúlyt fektetni. Javasolják továbbá, hogy a testület az ÁMK vezetése felé jelezze, az 
általános iskolás tanulók részére szervezze meg testnevelés óra keretében az úszásoktatást. 
Kéri a bizottság tagjait, hogy az ismertetett javaslatokkal a beszámolót javasolják elfogadásra 
a Képviselő-testület felé. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t  
416/2011. (II. 22.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága a testületnek, hogy a település egészségügyi ellátó 
rendszerének bemutatása (háziorvosi, fogorvosi, gyógyszertári, védőnői 
valamint a mentőellátás helyzetére vonatkozóan), valamint a központi orvosi 
ügyeleti rendszer működésének tapasztalatairól szóló beszámolókat 
jóváhagyólag fogadja el.  
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Javasolja továbbá a bizottság, hogy a lakosság egészségügyi helyzetének 
javítása érdekében a prevencióra, felvilágosításra és a minél szélesebb 
körben történő tájékoztatásra a jövőben nagyobb gondot fordítsanak. 
Javasolja továbbá a bizottság, hogy a testület az ÁMK vezetése felé jelezze, 
az általános iskolás tanulók részére szervezze meg testnevelés óra keretében 
az úszásoktatást. 

 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi a bizottság tagjait, van-
e valakinek bejelentése. Megállapítja, hogy bejelentés nincs. 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottság önkormányzati hatósági ügyek tárgyalása érdekében 
zárt ülést tart a kérelmek elbírálása érdekében. A Szociális és Egészségügyi Bizottság 3-7. 
napirendi pontjai zárt ülés keretében kerülnek megtárgyalásra. 
 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A zárt ülés anyaga a II-2/433-2/2011. iktató számú külön jegyzőkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és a nyílt ülést 1635 órakor 
bezárja. 

 
 
 

A jegyzőkönyv kelt, mint az első oldalon. 
 

 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 
 _______________________ 
 Kiss Károly 
 bizottság elnöke 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika 
            jegyzőkönyvvezető 
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